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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT  CELEBRADA EL  
DIA 14 DE MAIG  DE 2012 
 
Data:  14 de maig de 2012 
Caràcter:  ordinària 
Convocatòria: primera 
Inici:    20,00    hores 
Fi:    22,15  hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament de Llubí 
Assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
- 1er. Tinent de batlle,  Sr. Antonio Vallespir Perelló  
- 2º Tinent de batlle, Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
- Regidor,  Sr. Tomàs Ramis Barceló  
- Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriz Catalina Rodríguez Fiol 
- Regidor, Sr.  Cristòfol Riera Solé  
- Regidor, Sr. Miquel Perelló Gelabert 
- Regidor, Sr. Joan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa: ningú 
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sr. Raimundo Tomás Montis Sastre, secretari-interventor de la 
corporació 
 
 
1.- EXAMEN I APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR.- 
Oberta la sessió pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació 
que formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior (Sessió ordinària de dia             
23 d’abril de 2012), i no havent-se formulat cap observació, va ser aprovat per unanimitat 
dels assistents. 
 
Per part del regidor del grup municipal PSM-EN, Sr. Gabriel Vicens es va manifestar a 
l’apartat de precs i preguntes de l’Acta anterior, el Sr. Batlle replicà  que havia demanat l’1 
% per inversions culturals i el que va dir era que l’1 % es destinés a una escultura 
dedicada a les dones recollidores de tàperes, i això era una inversió privada. 
 
2.- EXAMEN I APROVACIÓ OPERACIÓ PRÉSTEC (RD 4/2012) .- 
Es va donar lectura a la Proposta del regidor d’Economia, Hisenda i Urbanisme, de 
data 9 de maig de 2012,  que deia: 
 
“En data 25 de febrer de 2012 es publica al BOE ( núm. 48 ) el Reial Decret 4/2012, de 
24 de febrer, pel qual es determinen obligacions d’informació i procediments 
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necessaris per establir un mecanisme de finançament pel pagament a proveïdors de 
les Entitats locals. 
 
En data 12 de març de 2012 s’envia el total de factures pendents amb els proveïdors 
per un import total de 116.560,62 euros. 
 
En data 28 de març de 2012 s’aprova pel Plenari el Pla d’ajust de l’Ajuntament de 
Llubí. 
 
En data 30 de març de 2012 es presenta factura per SOREA S.A i acceptada pel 
Secretari-Interventor per un import de 1.361,45 euros. Per tant, el total de factures 
pendents de pagament és de 117.922,07 euros.  
 
En data 17 d’abril de 2012 es publica l’Ordre PRE/773/2012, de 16 d’abril, pel qual es 
publica l’Acord de la Comissió Delegada del Govern per Assumptes Econòmics de dia 
1 de març de 2012, per la posada en marxa del mecanisme de finançament pel 
pagament als proveïdors de les Entitats locals. 
 
Fins dia 23 d’abril de 2012 (darrer dia) tots els proveïdors de l’Ajuntament s’adhereixen 
al pla de pagament. 
 
En data 30 d’abril de 2012 el Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques informa 
favorablement sobre el pla d’ajust de l’Ajuntament de Llubí. 
 
En data 8 de maig de 2012 es publica per part de Misteri d’Hisenda i Administracions 
Públiques una nota relativa al desenvolupament del mecanisme de pagament a 
proveïdors de les Entitats locals.  
 
L’apartat 2 de dita nota estableix que les Entitats locals hauran d’aprovar la 
concertació de les operacions de préstec fins dia 15 com a data límit. Amb posterioritat 
a dita data no es podran adoptar acords d’aprovació. 
 
Al tercer paràgraf estableix textualment “ Aquest acord d’aprovació haurà d’ésser 
genèric en quant a les Entitats de crèdit amb les qui es formalitzaran les operacions de 
préstec, ja que s’assignaran per l’ICO, i en quant al tipus d’interès, es reprodueix la 
característica setena de l’Acord de la Comissió Delegada del Govern per Assumptes 
Econòmics de 1 de març, publicat mitjançant Ordre PRE/773/2012, de 16 d’abril ( BOE 
17 d’abril ). El termini d’amortització serà com a màxim de 10 anys, essent els dos 
primers de carència d’amortització del principal”. 
 
La característica setena de l’Acord de la Comissió Delegada del Govern per Assumptes 
Econòmics diu textualment “El tipus d’interès pel prestatari és l’equivalent al cost de 
financiació  del Tresor Públic als terminis assenya lats més un marge màxim de 115 
punts bàsics als quals s’afegiran un marge d’interm ediació d’un màxim de 30 
punts bàsics”  . 
Al quart paràgraf estableix  “La assignació de les Entitats de crèdit és indiferent, a efectes 
d’aquesta operació, ja que totes les Entitats aplicaran exactament les mateixes 
condicions i que són les recollides  a l’Acord de la Comissió Delegada del Govern per 
Assumptes Econòmics.” 
Al darrer paràgraf s’estableix “ En definitiva, les Entitats locals, una vegada adoptats els 
acords d’aprovació de la concertació de la concertació de les operacions de préstec, no 
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tindran que realitzar actuació alguna. Les entitats de crèdit es posaran en contacte amb 
aquelles a l’objecte de formalitzar les operacions corresponents. Aquesta formalització es 
realitzarà entre els dies 16 i 25 de maig”. 
 
Per tot això, i d’acord amb les disposicions legals vigents, PROPOSO: 
 
Primer.-  Aprovar l’operació de préstec per un import de 117.922,07 euros. 
 
Segon.-  Comunicar el present acord al Ministeri d’Hisenda i Administracions 
Públiques. 
 
Tercer.- Facultar i autoritzar al Batlle-President de l’Ajuntament, Sr. Joan Ramis Perelló, 
per a la signatura dels documents necessaris per a la formalització de l'oportú contracte 
de préstec. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
Per part del Sr. Batlle, es va donar una explicació de la proposta i informà als reunits de 
que el Govern de l’Estat ja ha assignat a l’Ajuntament de Llubí, que l’operació de préstec 
es faria, es cas d’ésser aprovat,  amb l’entitat bancària La Caixa i que les condicions 
d’aquesta operació seran flexibles i es podran cancel·lar en qualsevol moment . 
 
Per part del  Sr. Gabriel Vicens es va manifestar que a la primera votació per acollir-se al 
pla de pagament i conseqüentment, l’aprovació del Pla d’ajust municipal, el seu grup 
municipal  PSM-Entesa Nacionalista  es va abstenir però tal i com consta a l’acta d’una 
forma molt crítica.  I es varen abstenir per responsabilitat, ja que no sabien, per falta 
d’informació del Govern Estatal, quines conseqüències duria al municipi.  A dia d’avui, hi 
ha més informació, i per això anuncia que el seu grup municipal votarà en contra de 
l’operació de préstec per diversos motius:  no hi havia cap necessitat d’elaborar cap Pla 
d’ajust;  tampoc està d’acord amb el contingut del Pla d’ajust;  és una ingerència del 
Govern de l’Estat contra la autonomia local i financera;  els únics beneficiaris d’això són 
les entitats bancàries, ja que encara que no es conegui es diu que els tipus d’interès serà 
superior al 5,5%.  A part de tota això, ha demanat un certificat del secretari-interventor on 
diu que l’Ajuntament té als comptes municipals més de 270.000 euros i que no inclou els 
deutes que té el Govern de la comunitat autònoma ni el consell de Mallorca amb 
l’Ajuntament.  Per tot això, creu que aquesta operació de préstec és una barbaritat i és 
innecessària ja que els proveïdor podrien cobrar igual de l’Ajuntament amb un calendari 
de pagaments ja que l’Ajuntament té prou recursos i, en tot cas el pressupost municipal 
es podria encara racionalitzar més. En canvi d’aquesta manera els únics beneficiats 
seran els bancs i els grans perjudicats els ciutadans de Llubí als quals els apugen els 
imposts i les taxes sobre nombrosos conceptes.  
 
Per part del regidor del grup municipal PSOE, Sr. Miquel Perelló Gelabert, es va 
manifestar que aquest Pla d’ajust no te ni cap ni peus, i que qui s’ha d’endeutar és el 
Govern Balear i el Consell de Mallorca i no l’Ajuntament . 
 
Per part del regidor del grup municipal CxI, Sr. Joan Ramis Ramis es va manifestar que 
l’actitud del Govern Central és decepcionant per la manca d’informació, ja que no sabem 
com molt bé diu el Sr. Gabriel Vicens, quin tipus d’interès estarà subjecta aquesta 
operació de préstec  i manifestà que votaria a favor, i vol que consti en Acta,  que 
aquesta pujada d’impostos, sigui temporal “màxim tres anys” i que una vegada s’hagi 
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cobrat el que deu el Govern Balears i el Consell de Mallorca, es cancel·li  l’operació de 
préstec i es torni a la situació actual, sobre els tipus impositius  del Pla d’Ajuts. 
 
El Sr. Batlle contestà que estava d’acord amb el manifestat pel Sr. Joan Ramis Ramis i 
que així es faria.  També recordà que les taxes i impostos de Llubí, són el més baixos del 
municipis de  la Mancomunitat del Pla de Mallorca, i que els impostos i taxes que s’han 
augmentat, són les indirectes, o sigui, ICIO i Plusvàlues, mentre que no s’ha tocat ni l’IBI, 
ni IVTM ni tampoc la taxa de fems que afecta a tos els llubiners.     
 
El Sr. Gabriel Vicens tornà a recordar que els proveïdors cobraran independentment si hi 
ha o no Pla d’Ajust  els deutes que té l’Ajuntament amb ells i  que d’acord amb el certificat 
emès pel secretari-interventor, es podrien pagar els deutes, no fer el Pla d’ajust, no 
demanar préstec i no pujar els impostos als llubiners, el que el Sr. Miquel Perelló Alomar, 
regidor d’Hisenda,  replicà que en cas de que no es concerti l’operació de préstec i si no 
s’hagués fet el Pla d’Ajust, informat favorablement `pel Ministeri d’Hisenda, l’Ajuntament 
deixaria de percebre el 50% de la participació de tributs de l’Estat i això afectaria al 
pagament de nòmines, seguretat social, electricitat, pagament de factures de 
manteniment, etc.. El Sr. Gabriel Vicens discuteix al regidor d’Hisenda aquests 
arguments, diu que això està per veure i que, en to cas, l’Ajuntament hagués pogut pagar 
els proveïdors i ara el que s’hauran de pagaran seran interessos.  
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 5 PP, 1 CxI; i 5 vots en contra. 4 PSM-EN, 1 PSOE), acorden 
aprovar íntegrament la Proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 
 
3.- EXAMEN I APROVACIÓ MODIFICACIÓ ORDENANÇA IMPOST  
CONSTRUCCIONS, INSTAL·LACIONS  I OBRES - ICIO.- 
Es va donar lectura a la Proposta del regidor d’Economia, Hisenda i Urbanisme, de 
data 2 de maig de 2012, , que deia: 

 
“En data 28 de març de 2012, per l’Ajuntament Ple es va aprovar el pla d’ajustament 
que exigia el Reial Decret 4/2012 pel pagament de factures als proveïdors per part de 
les Corporacions locals. 
 
Aquest Pla es va enviar al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques per que 
informés favorablement o desfavorablement sobre dit pla d’ajustament, requisit 
imprescindible per poder concertar l’operació de préstec. 
 
En data 30 d’abril de 2012 el Ministeri informa FAVORABLEMENT de l’esmentat pla. 
 
En aquest Pla d’ajustament es proposa la modificació de l’Ordenança de l’ICIO, que 
s’augmenta el tipus de gravamen d’un 2,4% a un 2,75%. 
 
Per tot això, es proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent acord: 
 
1.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora de l’ICIO. 
 
2.- Exposar l’ordenança fiscal reguladora de l’ICIO per un termini de 30 dies. 
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3.- D'acord amb el que disposa l'article 17 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, si no es presenta cap 
al·legació s'entendrà elevat a definitiu l'acord fins a les hores provisional. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Una vegada el Sr. Batlle explicà la proposta, el Sr. Gabriel Vicens -PSM-EN-  va 
manifestar, i vol que consti en acta, que el tipus impositiu de l’ICIO passarà d’un 2,4% a 
un 2,75%, que s’han llevat bonificacions i que aquests 4.300,- euros que l’Ajuntament 
cobrarà més, sortiran de les butxaques dels llubiners per pagar als bancs, i això és un 
disbarat i un absurd. 
 
Per part  del Sr. Miquel Perelló Gelabert –PSOE- es va demanar qui podrà fer obra a 
Llubí, i replicà referent a que Llubí és el municipi amb els tipus impositiu més baix del Pla 
de Mallorca, que segurament, els altres municipis,  l’Ajuntament presta més serveis.  
 
El Sr. Joan Ramis Ramis -CxI- es va manifestar que votaria a favor per coherència i 
responsabilitat i sempre condicionat a què en el moment de cobrar els deutes del Govern 
Balears i del Consell de Mallorca, es torni a la situació actual. 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 5 PP, 1 CxI; i 5 vots en contra. 4 PSM-EN, 1 PSOE), acorden 
aprovar íntegrament la Proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 
 
 
4.- EXAMEN I APROVACIÓ MODIFICACIÓ ORDENANÇA IMPOST  INCREMENT 
DELS TERRENYS DE NATURALESA URBANA (PLUSVÀLUES) .- 
Es va donar lectura a la Proposta del regidor d’Economia, Hisenda i Urbanisme, de 
data 2 de maig de 2012, , que deia: 
 
“En data 28 de març de 2012, per l’Ajuntament Ple es va aprovar el pla d’ajustament 
que exigia el Reial Decret 4/2012 pel pagament de factures als proveïdors per part de 
les Corporacions locals. 
 
Aquest Pla es va enviar al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques per que 
informés favorablement o desfavorablement sobre dit pla d’ajustament, requisit 
imprescindible per poder concertar l’operació de préstec. 
 
En data 30 d’abril de 2012 el Ministeri informa FAVORABLEMENT de l’esmentat pla. 
 
En aquest Pla d’ajustament es proposa la modificació de l’Ordenança de l’increment 
de valor dels terrenys de naturalesa urbana, que s’augmenta el tipus de gravamen un 
0,2% 
 
Per tot això, es proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent acord: 
 
1.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora de 
l’increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana. 
 
2.- Exposar l’ordenança fiscal reguladora de l’increment de valor dels terrenys de 
naturalesa urbana per un termini de 30 dies. 
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3.- D'acord amb el que disposa l'article 17 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, si no es presenta cap 
al·legació s'entendrà elevat a definitiu l'acord fins a les hores provisional. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Una vegada el Sr. Batlle explicà la proposta, el Sr. Gabriel Vicens -PSM-EN-  va 
manifestar, i vol que consti en acta, que el tipus impositiu de l’impost de Plusvàlues 
augmenta un 0,2% en tots els trams i que aquests 2.205,- euros que l’Ajuntament cobrarà 
més, sortiran de les butxaques dels llubiners per pagar als bancs, i això és un disbarat i 
un absurd. 
 
Per part  del Sr. Miquel Perelló Gelabert –PSOE- es va demanar qui podrà fer obra a 
Llubí, i replicà referent a que Llubí és el municipi amb els tipus impositiu més baix del Pla 
de Mallorca, que segurament, els altres municipis,  l’Ajuntament presta més serveis.  
 
El Sr. Joan Ramis Ramis -CxI- es va manifestar que votaria a favor per coherència i 
responsabilitat i sempre condicionat a què en el moment de cobrar els deutes del Govern 
Balears i del Consell de Mallorca, es torni a la situació actual. 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 5 PP, 1 CxI; i 5 vots en contra. 4 PSM-EN, 1 PSOE), acorden 
aprovar íntegrament la Proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 
 
 
5.- EXAMEN I APROVACIÓ MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL  TAXA LLICÈNCIA 
URBANÍSTICA.- 
Es va donar lectura a la Proposta del regidor d’Economia, Hisenda i Urbanisme, de 
data 2 de maig de 2012, , que deia: 

 
“En data 28 de març de 2012, per l’Ajuntament Ple es va aprovar el pla d’ajustament 
que exigia el Reial Decret 4/2012 pel pagament de factures als proveïdors per part de 
les Corporacions locals. 
 
Aquest Pla es va enviar al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques per que 
informés favorablement o desfavorablement sobre dit pla d’ajustament, requisit 
imprescindible per poder concertar l’operació de préstec. 
 
En data 30 d’abril de 2012 el Ministeri informa FAVORABLEMENT de l’esmentat pla. 
 
En aquest Pla d’ajustament es proposa la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora 
de les llicències urbanístiques que es crea el tipus de gravamen d’un 0,8%. 
 
Per tot això, es  proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següent acord: 
 
1.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança fiscal reguladora de les 
llicències urbanístiques. 
 
2.- Exposar l’ordenança fiscal reguladora de les llicències urbanístiques per un termini de 
30 dies. 
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3.- D'acord amb el que disposa l'article 17 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, si no es presenta cap 
al·legació s'entendrà elevat a definitiu l'acord fins a les hores provisional. 
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Per part del Sr. Batlle es va explicar la proposta, manifestant que és de justícia, ja que no 
tots els projectes d’obra són iguals i que no es pot pagar el mateix per una obra de 
250.000 euros, que per una obra menor o de pressupost limitat. 
 
El Sr. Gabriel Vicens -PSM-EN-  va manifestar, i vol que consti en acta, que el tipus 
impositiu de la taxa per llicència urbanística augmenta un 0,8% en tots els trams i que 
aquests 10.508,92 euros que l’Ajuntament cobrarà més, sortiran de les butxaques dels 
llubiners per pagar als bancs, i això és un disbarat i un absurd. 
 
Per part  del Sr. Miquel Perelló Gelabert –PSOE- es va demanar qui podrà fer obra a 
Llubí, i replicà referent a que Llubí és el municipi amb els tipus impositiu més baix del Pla 
de Mallorca, que segurament, els altres municipis,  l’Ajuntament presta més serveis.  
 
El Sr. Joan Ramis Ramis -CxI- es va manifestar que votaria a favor per coherència i 
responsabilitat i sempre condicionat a què en el moment de cobrar els deutes del Govern 
Balears i del Consell de Mallorca, es torni a la situació actual. 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 5 PP, 1 CxI; i 5 vots en contra. 4 PSM-EN, 1 PSOE), acorden 
aprovar íntegrament la Proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 
 
 
6.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN SOBRE ADHESIÓ A L MOVIMENT 
ENLLAÇATS.-  
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 30 d’abril de 2012, 
que deia: 
 
“En el Ple de l’Ajuntament de Llubí de 28 de març de 2012 es varen aprovar amb els 
vots favorables de tots els grups polítics  de l’Ajuntament, excepte l’abstenció del Partit 
Popular, dues mocions municipals d’adhesió i suport  al Moviment per la Llengua, 
presentades pels grups PSM-Entesa Nacionalista i Convergència per les Illes, 
respectivament. 
 
D’acord amb aquest mateix esperit de suport a la llengua pròpia de les Illes Balears, la 
llengua catalana, i davant les múltiples agressions que darrerament està patint la 
nostra llengua per part de les institucions (Govern i Consell) que, contràriament, la 
haurien d’impulsar i protegir, el grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista de Llubí 
proposa al Ple de l’ajuntament l’adopció dels següents ACORDS  
 
1r.  L’Ajuntament de Llubí s’adhereix al moviment Enllaçats per la Llengua, en la 
mateixa línia de compromís i suport que ho han fet altres ajuntaments de  Mallorca.  
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2n. L’Ajuntament de Llubí, com a símbol de compromís amb la nostra llengua i cultura 
pròpies, col·locarà i mantindrà a un lloc ben visible de la façana de l’Ajuntament i a 
altres edificis municipals, la llaçada que caracteritza la campanya Enllaçats per la 
llengua. 
 
3r. L’Ajuntament de Llubí per tal de fer constar el seu suport, autoritza i dóna permís a 
la plataforma Enllaçats pel català per a publicar-ho a la seva pàgina web.”  
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
unanimitat dels assistents, acorden aprovar íntegrament la moció abans descrita i 
l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
7.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN SOBRE LA DESTIN ACIÓ DE L’1%  
CULTURAL DE LES OBRES DE LA VARIANT DE LLUBÍ.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 30 d’abril de 2012, 
que deia: 
 
“La Llei  16/1985, de 25 de juny, de patrimoni històric espanyol en el seu títol VIII, art. 
68, estableix com a mesures de foment del patrimoni cultural que en cada obra pública 
com a mínim l’1% del fons d’aportació estatal es destini a finançar la conservació, 
protecció o enriquiment del patrimoni històric situat a l’entorn de l’obra a realitzar. 
 
En el mateix marc, la Llei 12/1998, de 21 de desembre, de patrimoni  històric de les 
Illes Balears estableix en el títol IX, art. 80, que en el pressupost de qualsevol obra 
pública, superior a 50 milions de pessetes, finançada totalment o parcialment pel 
Govern de les Illes Balears, consells insulars o ajuntaments s’inclourà una partida 
d’import igual o superior a l’1% del fons aportats que es destinarà a la conservació, 
protecció i l’enriquiment del patrimoni històric o al foment de la creativitat artística i 
s’aplicarà amb preferència a la mateixa obra o en el seu entorn més immediat. 
 
D’altra banda, l’esmentada llei 12/1998, de patrimoni històric de les Illes Balears, en el 
seu títol preliminar determina que el patrimoni històric de les Illes Balears s’integra de 
tots els béns i valors de la cultura, en qualsevol de les seves manifestacions, que 
revelen un interès històric, artístic, arquitectònic, arqueològic, historicoindustrial, 
paleontològic, etnològic, antropològic, bibliogràfic, documental, social, científic i tècnic 
per a les Illes Balears. 
 
Atès que en el municipi de Llubí, d’acord amb el conveni de carreteres, s’estan 
realitzant importants obres viàries, l’anomenada Variant de Llubí, projecte adjudicat pel 
Consell Executiu del Consell de Mallorca el 27 d’octubre de 2010, amb un pressupost 
general de 3.482.011 € (MFI-clau03-19.1, exp.17/2010) sense tenir en compte 
modificats posteriors. 
 
Atès que el poble de Llubí es troba en l’entorn més immediat de les obres i que per 
tant pot optar plenament a aconseguir la corresponent inversió de l’1% cultural. 
 
Atès que en el municipi de Llubí tenim nombrosos béns i valors (històrics, 
arqueològics, etnològics, artístics, antropològics i documentals) que integren el 
patrimoni històric del municipi i per extensió de les Illes Balears, molts dels quals 
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necessiten d’actuacions de conservació, reforma, rehabilitació, protecció o bé mesures 
d’enriquiment del patrimoni. 
 
Atès que en el marc de la normativa abans esmentada i d’acord amb les necessitats 
actuals en el municipi de Llubí, es poden fixar les següents possibilitats: 
 
-Conservació i rehabilitació de la zona arqueològica des Racons i elements 
patrimonials annexos a la Variant. 
-Restauració i consolidació de la part més alta de l’interior, de l’agulla i la barana del 
campanar de l’Església (especialment amb motiu del Centenari de la Parròquia) 
-Rehabilitació i reforma de l’esplanada de l’Ermita de Llubí. 
-Conservació i neteja de capelles i retaules (especialment amb motiu del Centenari de 
la Parròquia). 
-Reforma i millora per un major aprofitament cultural del Casal de Cultura d’entitats 
(Casal d’entitats primera planta). 
-Equipament teatre municipal i equipament de projecció audiovisual (Casal de Cultura) 
-Conservació i rehabilitació del pou de la Capelleta  o l’Hort de Son Rossinyol i 
annexos. 
-Conservació i rehabilitació del pou i piques de la zona de sa Cleda. 
-Reforma i cobriment terrassa Casal de Cultura d’entitats (Casal d’entitats, planta 
baixa). 
 
Per tot això, es proposa al Ple adoptar els següents ACORDS 
 
Primer.  L’ajuntament de Llubí treballarà de manera efectiva i urgent, d’entre les 
possibilitats abans especificades, les propostes necessàries per tal de poder optar a la 
inversió de l’1% cultural al patrimoni històric i cultural de Llubí.   L’ajuntament treballarà 
propostes alternatives suficients per garantir complir amb els supòsits de la normativa 
existent en matèria d’1% cultural. 
 
Segon.  L’ajuntament de Llubí aprovarà per Ple les propostes de destinació de l’1% 
cultural corresponents a les obres de la Variant de Llubí (amb les alternatives 
suficients) i de manera urgent es traslladaran als responsables del Consell de 
Mallorca. 
 
Tercer . L’ajuntament de Llubí  insta al Consell de Mallorca a aplicar la inversió de l’1% 
cultural, corresponent a les obres de la Variant, al mateix municipi de Llubí i sempre 
d’acord amb les propostes aprovades per l’Ajuntament de Llubí en sessió plenària.” 
 
El Batlle,  Sr. Joan Ramis Perelló –PP-  presentà la següent d’esmena a la moció 
presentada pel grup PSM-EN:   “L’equip de govern de l’Ajuntament de Llubí troba 
necessari mantenir i conservar tot el patrimoni històric del municipi, rehabilitar i reformar 
espais públics, condicionar i millorar els equipaments municipals (teatre, casal d’entitats, 
etc.)  però també creu que és hora de retre un petit homenatge a l’element agrícola per 
excel·lència del poble llubiner, que és LA TAPERERA, i sobre tot, a aquells homes i 
dones que durant mols d’anys s’han passat l’estiu recollint tàperes. 
És per això que ens agradaria poder incloure a la moció, una nova possibilitat per 
destinar part de l’1% cultural corresponent a les obres de la variant de Llubí per a la 
col·locació d’una figura representativa de la dona collidora de tàperes a la rodona número 
1 (Avda. Son Marget) i principal entrada al nostre municipi. “  
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Per part del Sr. Gabriel Vicens es va manifestar que el seu grup PSM-EN, no accepta 
l’esmena, però això no significa que estigui en contra de retre homenatge a la dona 
llubinera  collidora de tàperes, però aquest 1% que són uns 34.000 euros, creu que les 
propostes que ells han presentat estan a un diferent nivell que una escultura a una 
rodona.  El seu objectiu és que tots els grups polítics puguin presentar les seves idees  i 
que es discutís entre tots, ja sigui a un plenari o a una comissió informativa, a què es 
destinarà aquest 1%.  
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, i 1 CxI; i 5 vots en contra. PP), acorden 
aprovar íntegrament la Proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 
 
 
 
8.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ PSM-EN PER A LA DEFENS A DELS JUBILATS 
EN MATÈRIA SANITÀRIA.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data 30 d’abril de 2012, 
que deia: 
 
“El sistema sanitari públic espanyol, ha estat reconegut com un dels millors del món, 
fins arribar a un bon grau de satisfacció entre els usuaris.  El cost de la sanitat pública 
en termes econòmics de percentatges en relació al PIB, ens demostra que encara 
estam a la cua dels països que formen la UE (l’Estat Espanyol es gastà el 2010 per 
habitants 1.298 euros, mentre que la mitjana europea és de 2.103 euros). 
 
Tot i així, tots som conscients de la necessitat de millorar la gestió del sistema sanitari 
per poder estalviar, però sense haver de reduir les prestacions ni instaurar el 
copagament.  Qualsevol racionalització dels serveis sanitaris ha de continuar garantint 
la igualtat d’accés, l’equitat i la qualitat del servei.  L’actual sistema sanitari és un bon 
mecanisme de solidaritat i de redistribució.  Ho paguem entre tots per via dels 
impostos, qui més guanya més aporta, i tots ens beneficiem de les prestacions quant 
les necessitem independentment de la renda econòmica. 
 
Una de les característiques del nostre sistema sanitari és la creació de mecanismes de 
solidaritat intergeneracional amb les persones majors de 65 anys, més propenses a 
patir malalties.  Un exemple d’aquesta solidaritat intergeneracional es pot veure 
trencada amb la proposta del Ministeri de Sanitat, Serveis Socials i Igualtat que 
instaura que tots els jubilats i jubilades amb pensions contributives hauran de pagar 
per a la medicació.  D’altra banda, la pujada del copagament farmacològic (que ja es 
venia pagant) d’un 40% a un 50% a totes les rendes compreses entre els 22.000 € i 
els 100.000 € suposa penalitzar, una vegada més, la classe mitjana i les persones que 
tenen una salut més vulnerable i necessiten de despesa farmacèutica de forma més 
habitual. 
 
Per tot això, el Ple adopta els següents  ACORDS 
 
Primer . L’Ajuntament de Llubí rebutja l’acord del Govern de l’Estat que ha imposat el 
copagament dels productes farmacològics als jubilats i jubilades ja que són el sector 
de població que més requereix de l’atenció sanitària.  A més, aquest acord afecta 
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d’una forma especialment negativa a la Comunitat Autònoma de les Illes Balears que 
presenta una pensió mitjana (858€) per davall de la mitjana de l’Estat Espanyol (940€). 
 
Segon.  L’Ajuntament de Llubí rebutja l’acord del Govern de l’Estat que ha pujat en un 
10% el copagament farmacològic a totes les persones amb rendes entre 22.000 € i 
100.000 €  i perjudica les famílies que tenen membres amb problemes de salut. 
 
Tercer. L’Ajuntament de Llubí insta el Govern de l’Estat que modifiqui l’acord pres en 
Consell de Ministres de dia 20 d’abril i que recull el Reial Decret Llei 16/2012, de 20 
d’abril, de mesures urgents per a garantir la sostenibilitat del Sistema Nacional de 
Salut i millorar la qualitat i seguretat de les seves prestacions.”  
 
El Sr. Gabriel Vicens va explicar la moció i el Sr. Batlle va manifestar que el seu grup –
PP- s’abstindria  ja que es manté l’assistència gratuïta per a les rendes mínimes i els 
malalts crònics i inclús la gent que està a l’atur sense prestació,  no pagaran.  A part, 
s’han de fer reformes ja que el sistema no és viable i no es pot mantenir. 

 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, i 1 CxI; i 5 abstencions: PP), acorden 
aprovar íntegrament la Proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut a la 
mateixa. 

 
 
9.- PROPOSTES D’URGÈNCIA   No es va presentar cap proposta 
 
 
10.-  PRECS I PREGUNTES.-  
 
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN, es varen 
formular els següent precs:  
-Que es publiquin les actes de Junta de Govern Local i Plenaris a la pàgina weeb de 
l’Ajuntament. 
-Que es demani a l’empresa encarregada de la recollida de fems que faci millor la 
recollida. 
  
Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es va 
formular el següent prec: 
-Que s’arreglin les voravies que estan espenyades a l’avinguda Son Marget. 
 
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN, es varen 
formular les següents preguntes: 
¿S’ha rebut comunicació oficial per part del Consell de Mallorca, referent a la 
subvenció per al pagament de despeses corrents de l’Ajuntament?    Contestà el Sr. 
Batlle dient que oficialment no, però extraoficialment el Consell ha garantit entre 70 i 
72.000 euros. 
 
Vista la convocatòria d’una plaça de personal laboral temporal de la brigada municipal   
per pintar edificis municipals,  ¿aquesta feina no la podria fer la pròpia brigada?   
Contestà el Sr. Batlle dient que s’està duent un escrupolós procés de selecció, encara 
que la durada del contracte només serà d’un mes i que es contractarà una persona, ja 
que surt més econòmic que contractar a una empresa. 
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¿En quins llocs es pot fixar informació dels partits polítics?  Contestà el Sr. Batlle dient 
que el millor lloc és el tauler d’anuncis de l’Ajuntament. 
 
 Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE, es va 
formular les següents preguntes: 
¿A través de qui és fa el programa d’ajudes de serveis socials?   Contestà el Sr. Batlle 
dient que a través de la Mancomunitat  es presta el servei. 
 
¿Com funcionarà i qui integrarà la comissió de festes?   Contestà el regidor Sr. Tomàs 
Ramis, dient que encara no està constituïda. 
 
Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es va 
formular les següents preguntes: 
¿S’ha acabat de pintar les places per a l’aparcament de minusvàlids?   Contestà el 
regidor Sr. Antonio Vallespir, dient que només falta pintar una.  Al que el Sr. Ramis tornà 
demanar si al cementiri es pintaria una, al que el Sr. Batlle  contestà que no seria mala 
idea.  
 
Sense més assumptes a tractar, per ordre del Sr. President s’aixecà la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del que com a secretari, certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
 
     Joan Ramis Perelló    Raimundo Tomás Montis Sastre 
 
 
 


